
KFBU 2025 
 

Bydelsplan vision 
Jernbanebyen 

- Forundersøgelse om kulturcenter og skole 

o BUF har bolden 

o Thomas sidder i KFF følgegruppe vedr. idrætssal, bevægelsessale m.v. 

o Kgs Enghave er også inviteret med i processen. Andre? 

o Rammebeløb til evt. dialogmøde? 

▪ Hvem fra KFBU? Jørgen & Thomas 

▪ Hvornår: vides ikke 

▪ Rammebeløb: ingen pt 

 

Bydelsplan KFBU indsatser  
 

Steder at mødes, rammer for kultur og fritid 

- Ungehus forundersøgelse  
o BUF har bolden 

o Kgs Enghave Anne Christine Brøndum koordinerer mellem lokaludvalgene 

▪ Hvem fra KFBU? Susan 

▪ Hvornår: vides ikke 

▪ Rammebeløb: ingen pt 

 

  



- Kødbyen 
o En af hovedpunkterne i 2025 – ikke kun for KFBU, men for hele lokaludvalget 

o Måske først politisk beslutning efter kommunalvalg 

o Samarbejdspartnere: Kødbyforeningen, Samarbejdsforum Stofscenen, DGI Byen, Scenekunst Vesterbro KFF m.fl. 

o Midler til aktiviteter/møder 

▪ Hvem fra KFBU: Thomas E, Rikke, Thomas N, Lone 

og Jørgen 

▪ Hvornår: møde februar efter analyse 

Arrangement juni – om budget 2026 

▪ Rammebeløb: 30.000 

 

 

- Det kreative & kunstneriske vækstlag 
o Mange projekter støttet af puljen – kan vi kortlægge? 

o Samarbejde med Onkel Dannys Plads/Kultur Vesterbro – de er på! 

o Skal vi lave et fælles dialogmøde, hvor også inviterer Billedkunstudvalget  

o Kan vi få Ole Schwander med? Hartmut Stockter med til at planlægge? Forsøgsstationen? C4 1,4m3? Osv 

▪ Hvem fra KFBU? Jørgen 

▪ Hvornår: forslag dialogmøde september 2025 

▪ Rammebeløb: 20.000 

 

 

- Kunst i det offentlige rum 
o DSB har fortalt, at der kommer kunst i Jernbanebyen  

o Vi vil gerne være en del af den proces 

▪ Hvem fra KFBU? I første omgang tager Jørgen 

kontakt 



▪ Hvornår: vides ikke 

▪ Rammebeløb: ingen pt 

 

- Leg og bevægelse på Vesterbro 
o Identificere rum for udfoldelse på Vesterbro, også den uorganiserede 

o Hvad skal der til for at de kan blive gode lokale samlingspunkter 

o Kan de grønne gårde bidrage?  

o Særlig fokus på Halmtorvet og Gråstengade 

o Skal der laves idrætsnetværk – tilbagemelding fra Brobold i 2025 

▪ Hvem fra KFBU? Benny 

▪ Hvornår: ikke fastlagt 

▪ Rammebeløb: ingen pt 

 

 

- Udendørs dansescene 
o Tages det op på møde med Dansehallerne i første kvartal 

o Midler til forundersøgelse + plan fundraising + evt aktivitet 

▪ Hvem fra KFBU? Thomas 

▪ Hvornår: vides ikke 

▪ Rammebeløb: 10.000 

 

Børn og unge 

- Kortlægning – synliggørelse? 
o Skal vi fokusere på det i 2025? 

o Kan sekretariatet stå for mapping m.m. ? 

▪ Hvem fra KFBU? 

▪ Hvornår: vides ikke 



▪ Rammebeløb: ingen pt 

 

- Unge og kulturelle fritidsaktiviteter 
o De unges brug af kunstskoler ændrer karakter 

o Nye måder at engagere de unge?  

o Rytmisk Center vil gerne være med  

▪ Hvem fra KFBU? Thomas og Egil 

▪ Hvornår: vides ikke 

▪ Rammebeløb: ingen pt 

 

- Unge og mental sundhed 
o Forfatterskolen flyttet til Kbh Ø 

o Har skrevet til folkene bag trivselsstrategien i kommunen: hvad kan bydelene bidrage med? 

Ingen konkrete planer derfra endnu 

o Susan undersøger, om ungelokaludvalget har forslag 

▪ Hvem fra KFBU? Susan 

▪ Hvornår: vides ikke 

▪ Rammebeløb: 20.000 

 

 

- Pitch-pulje til unge  
o Pitch er aftalt, gruppe er lavet, arrangement i februar 

o Forslag 100.000 til aktiviteter, 26.000 til af afvikle mødet incl. workshop  

▪ Hvem fra KFBU? Thomas, Susan 

▪ Hvornår: februar 

▪ Rammebeløb: er afsat 

 



 

- Pulje til ungelokaludvalg? 
o Vi kan lave aktivitetspulje, som de kan arrangere ungdomsaktiviteter for – sætte rammer 

▪ Hvem fra KFBU? Susan 

▪ Hvornår: er opstartet – møde i foråret 

▪ Rammebebøb: 50.000 

 

 

Nye bydele 

- Enghave Brygge/Havneholm 
o etablere kulturelt netværk med aktører, herunder beboerforeninger  

o KulturHolmen kan evt. blive producent 

o finde gode venues, herunder Chr. Langes Plads og evt. Metro 

o lave arrangementer, der styrker fællesskab.  

▪ Hvem fra KFBU? 

▪ Hvornår: forberedelse 1. kvartal 

Arrangement: 2. kvartal 

▪ Rammebeløb: 40.000 

 

- Carlsbergbyen  
▪ Rammebeløb: 40.000 

- Kulturelle aktører 
o Mødes med Dansehallerne 

o Deres planer for projekter for lokalområdet 

o Kan de hjælpe med at skabe udendørs dansescene 

▪ Hvem fra KFBU? Thomas arrangerer møde 

▪ Hvornår: 1. kvartal på KFBU møde 



 

o Mødes med Bettes café og andre aktører 

o Skal vi aftale kulturelt event i Carlsbergbyen 

o Jørgen har kontaktet Bettes café, vil gerne mødes 

▪ Hvem fra KFBU? 

▪ Hvornår: forberedelse 1. kvartal  

Arrangement 3. kvartal 

 

 

- Beboeraktivister 
o Underforsyning på skole, daginstitution m.v. 

o Møde med forvaltning januar 

o initiativer overfor BUU februar 

▪ Hvem fra KFBU? 

▪ Hvornår: møde afholdt med beboere dec 2024 

 

 

 

Reservation af midler til KFBU: 

       I alt  210.000 


